

Newfoundland and Labrador Report

Spring 2023 Meeting of the CAPCJ Board of Directors

Current NLAPCJ Executive:

- Mark Linehan – President
- Phyllis Harris – Vice President
- Kymil Howe – Past President
- Lynn Cole – Secretary/Treasurer

Judicial Numbers

We have a total of 24 judicial positions and, at present, there is one vacancy. There were two new appointments since the start of 2023 namely Andrew Wadden (Grand Falls) and Lloyd Strickland (Happy Valley-Goose Bay).

We presently have 2 per diem judges available and a pending mandatory retirement in June of this year which will create another vacancy.

Membership in the Provincial Association:

All of our full time judges are members of the Association. Our annual fees are \$1,500.

Conference Update:

Registration for the CAPCJ 2023 Conference for the Fall commenced in March and there has been a steady stream of registrations. The goal is 200 attendees.

Compensation Update:

The government filed a response to the 2022 Tribunal report and both varied the report and substituted their interpretation of sections 27 and 28 of the Provincial Court Act. While government did accept the Tribunal salary recommendations for 2021 and 2022, they varied the implementation date. Additionally, they rejected certain other recommendations related to interest calculation and salary differentials for the administrative judges.

After seeking a legal opinion from Ms. Dawes, the NLAPCJ members decided there should be an application for judicial review as there was concern that the Tribunal process would be rendered ineffective and result in an erosion of judicial independence.

Once again, there is litigation pending. Our salary for 2022 was \$277,377. It should be varied pursuant to the legislation this spring to the Maritime average as it stood on April 1, 2023.

Respectfully Submitted,

Phyllis Harris
Vice President, NLAPCJ

Rapport de Terre-Neuve-et-Labrador

Réunion du printemps 2023 du conseil d'administration de l'ACJCP

Exécutif actuel de l' AJPCTNL :

- Mark Linehan – Président
- Phyllis Harris – Vice-présidente
- Kymil Howe – Ancienne présidente
- Lynn Cole – Secrétaire/Trésorier

complément judiciaire

Nous avons un total de 24 postes judiciaires, et maintenant nous avons un poste vacant. Il y a eu deux nouvelles nominations depuis début 2023, Andrew Wadden (Grand Falls) et Lloyd Strickland (Happy Valley-Goose Bay).

Nous avons actuellement 2 juges per diem disponibles et une retraite obligatoire imminente en juin de cette année, ce qui créera un autre poste vacant.

Adhésion à l'association provinciale

Tous nos juges à temps plein sont membres de l'Association. Nos frais annuels sont de 1 500 \$.

Mise à jour de la conférence:

L'inscription à la Conférence ACJCP 2023 pour l'automne a commencé en mars et il y a eu un flux constant d'inscriptions. Nous espérons avoir 200 participants.

Mise à jour de la rémunération

Le gouvernement a déposé une réponse au rapport du Tribunal de 2022 et tous deux ont modifié le rapport et y ont substitué leur interprétation des articles 27 et 28 de la Loi sur la Cour provinciale. Bien que le gouvernement ait accepté les recommandations salariales du Tribunal pour 2021 et 2022, il a modifié la date de mise en œuvre. En outre, ils ont rejeté certaines autres recommandations relatives au calcul des intérêts et aux différentiels de salaire des juges administratifs.

Après avoir demandé un avis juridique à Me Dawes, les membres de l'AJCPTNL ont décidé qu'il devrait y avoir une demande de révision judiciaire car on craignait que le processus du Tribunal ne soit rendu inefficace et n'entraîne une érosion de l'indépendance judiciaire.

Une fois de plus, un litige est en cours. Notre salaire pour 2022 était de 277 377 \$. Elle devrait être modifiée en vertu de la loi ce printemps à la moyenne des Maritimes telle qu'elle était au 1er avril 2023.

Respectueusement soumis

Phyllis Harris
Vice President, NLAPCJ
vice-présidente, AJCPTNL